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PROTOKÓŁ NR 0012.7.11.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu  14 grudnia 2015r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 12.00-13.15 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie               
z załączonymi listami obecności. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  

 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok,  

 

• Projekt uchwały uchwalający uchwałę w sprawie podziału miasta na sektory,  

 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi  

 

• Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 

• Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 

świadczonych przez gminę Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

oraz wysokości cen za te usługi,  

 

4. Plan pracy Komisji na I półrocze 2016r. 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 23 listopada 2015r. 

6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
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Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
3. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok,  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 

• Projekt uchwały uchwalający uchwałę w sprawie podziału miasta na sektory,  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Józef Kubera-radny RM 
Kto wygrał przetarg na wywóz śmieci, jaka firma i dlaczego nie startowała nasza 
jastrzębska firma „Komunalnik”? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Startowała. Jeżeli chodzi o część pierwszą i trzecią, bo już jest rozstrzygnięte                  
i wygrała firma „Transgór”, która była najtańszą firmą. Firma „Komunalnik” jest 
jedną z pięciu firm, które startowały na część zamieszkałą domków 
jednorodzinnych i startowała również w negocjacjach, jeżeli chodzi o zabudowę 
wielorodzinną. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Jeżeli „Komunalnik” nie wygrał tego, to czy nie będzie podwykonawcą dla 
„Transgóru”? 
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Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na tym etapie jeszcze trudno powiedzieć, ponieważ nie jest zawarta umowa z 
podwykonawcami. Zgodnie ze specyfikacją i założeniami, ujawnienie 
podwykonawcy odbywa się przed podpisaniem umowy i może być taka 
okoliczność, natomiast na tę chwilę jeszcze o tym nie wiem.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Urząd na to nie ma wpływu? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie, to już jest decyzja wykonawcy, jeżeli chodzi o realizację zadania i gdyby się 
pojawił podwykonawca, to wówczas musi się to odbywać za zgodą 
zamawiającego. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy „Transgór” wygrał na wszystkie części tj. zabudowę wielorodzinną                            
i jednorodzinną?  
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, mówimy tutaj o części pierwszej przetargu, która dotyczyła opróżniania, 
odbioru i zagospodarowania na części domków jednorodzinnych. Część druga, 
która nie wyszła i musiała zostać poddana dodatkowej procedurze negocjacji bez 
ogłoszenia i tutaj jeszcze nie mamy rozstrzygnięć. Natomiast, „Transgór” nie 
będzie tam wykonawcą. W części trzeciej, dotyczącej nieruchomości 
niezamieszkałych tam faktycznie jest „Transgór”. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Wielorodzinnej również? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dopóki nie będą ogłoszone wyniki, to nie wypowiadam się. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Tutaj są stawki? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, stawki już są. Jeżeli chodzi o § 1, to jak państwo zauważyli, że mamy 
rozdzielenie stawek na zabudowę jednorodzinną i wielorodzinną. Jest to 
kontynuacja założeń, o które walczyła spółdzielnia mieszkaniowa i które zostały 
przyjęte do nowego systemu. Natomiast, jeżeli chodzi o nieruchomości 
niezamieszkałe, to nic się nie zmienia i dalej jest rozliczenie od wielkości 
pojemnika.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Pani mówi, że jeszcze nie jest rozstrzygnięty przetarg na bloki, a stawki są? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest to tylko kwestia wypuszczenia wyników. Przetarg już jest na tyle 
rozstrzygnięty, że wszystkie oferty zostały zweryfikowane. Instytucja negocjacji 
bez ograniczeń wynikająca z Prawa zamówień publicznych pozwala nam na 
wyłonienie przedsiębiorcy w szybszym trybie, aniżeli przetarg który 
organizowaliśmy. Ta kwestia również wymaga, aby zamawiający wystąpił do co 
najmniej pięciu oferentów, a my wystąpiliśmy do sześciu, którzy przedłożyli 
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swoje oferty i one są zweryfikowane. Nie ma tylko ogłoszenia, a to z tego 
względu, że procedura charakteryzuje się tym, że należy wskazać konkretną 
godzinę i dzień podpisania umowy, ponieważ przy ewentualnych odwołaniach ma 
to duże znaczenie. Czekamy tylko na akceptację pani Prezydent i dzisiaj 
wychodzą wyniki. Natomiast, nie będzie to firma „Transgór”, bo była droższa. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Analizując to wszystko, w ciągu tego roku w kraju jest deflacja tzn.płace nie 
poszły w górę i co się stało pani Naczelnik, że kiedyś za stawkę 4 zł „Komunalnik” 
wywoził i się opłacało, a ostatnio była stawka ujednolicona 7 zł za zabudowę 
jednorodzinną i wielorodzinną, a teraz jest stawka 9 zł i 12,60 zł w zabudowie 
wielorodzinnej. Powiem, że jest to bardzo dużo, ponieważ wzrosło o 70%. Nasze 
miasto w siedemdziesięciu procentach składa się z zabudowy wielorodzinnej i 
chyba prościej z bloku stu rodzinnego wywieźć taniej, aniżeli przejechać sto 
gospodarstw jednorodzinnych. Co się stało, że stawka nie mogła być 
ujednolicona chociażby dla obydwu nieruchomości razem? Uważam, że jest to już  
działanie monopolistyczne, ponieważ pani wie, że w czerwcu procedowaliśmy się 
o pojemniki i bardzo o to walczyłem, że jeżeli wykonawca wygra, to żeby 
zapewniał pojemniki. Nie dość, że teraz spółdzielnie zakupiły i wydzierżawiły 
pojemniki, to jeszcze jako mieszkańcy mieszkający w zabudowie wielorodzinnej 
jesteśmy obciążani taką stawką. W tym systemie prawnym, gdzie opłaty za 
mieszkańców zbiorowo musi płacić spółdzielnia, bo jest tzw. odpowiedzialność 
zbiorowa, co jest bardzo złe i gdzie spółdzielnie borykają się z wysokimi 
zadłużeniami, a nie mają możliwości ściągnięcia tego zadłużenia. Uważam, że 
jest to rozbój w biały dzień i na dzisiejszej Komisji wstrzymam się od głosu, ale 
generalnie zagłosuję przeciw tym stawkom.  
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o to, co ma wchodzić w opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, to akurat reguluje ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach i jest to katalog prawie zamknięty, a prawie zamknięty dlatego, że 
zawsze  można coś dorzucić. Jeżeli chodzi o podstawowe składniki cenotwórcze 
składające się na tę stawkę, to oczywiście chodzi o odbieranie, transport, odzysk, 
zbieranie, czyli to, co wynika nam z przetargu i to, co generuje największe 
koszty. Później mamy nasze punkty na ul.Norwida i GPZON, a dodatkowymi 
punktami są jeszcze apteki, które przyjmują przeterminowane leki od 
mieszkańców. Mamy obsługę administracyjną, czyli pracowników, system na 
którym pracujemy, wszystkie papiery, korespondencja i wchodzą w to koszty 
administracyjne. Ostatnia część, to koszty edukacji dotyczące selektywnego 
zbierania i gospodarki odpadami. Są cztery podstawowe składniki, które muszą 
składać się na stawkę i w przypadku zabudowy wielorodzinnej dodatkowo będą 
to pojemniki. Jeżeli chodzi o same koszty odbioru i zagospodarowania, to mamy 
odbiór i transport tj. to, co wynikało z przetargu. Wiedziałam, że padnie takie 
pytanie albo zarzut i jeżeli chodzi o taką sytuację, przedstawię państwu 
procentowy udział, jak się pewne czynniki kształtują? To, o czym pan mówi, że 
nie było konkurencji, to zostało wyszczególnione w przetargu, czyli koszty na 
jednego mieszkańca w zabudowie wielorodzinnej i jednorodzinnej zostały podane 
w przetargu. To nie jest nasz wymysł, bo to wynika z przetargu. Po to miasto 
zostało podzielone na trzy sektory, aby zrównoważyć kwoty i gdyby nie było 
dysproporcji pomiędzy zabudową jednorodzinną, a wielorodzinną. Tutaj decyzja 
była taka, jaka była i spółdzielnie mieszkaniowe walczyły… 
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Józef Kubera-radny RM 
Poprzednio walczyły, a teraz nie. 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Walczą. Postulaty były i zostały podjęte kroki. Ostatnie rozmowy ze 
spółdzielniami mieszkaniowymi skończyły się na tym, że został ustalony taki 
system i w tym kierunku szły uchwały i całe postępowanie przetargowe. Widać, 
że niestety opróżnianie w zabudowie wielorodzinnej wcale nie jest tańsze od 
zabudowy jednorodzinnej. Koszty pojemnika kształtują się w granicach 1 zł, 
natomiast koszt na jednego mieszkańca w zabudowie wielorodzinnej to prawie         
10 zł samego odbioru i zagospodarowania. Odbiór, to oczywiście selektywna 
zbiórka odpady zmieszane i również odpady odbierane, czy też zbierane w 
PSZOK, transport do RIPOK i innych instalacji. Jako zamawiający nie mamy na to 
wpływu. Częstotliwość odbierania jest trzy razy w tygodniu i ona również była 
ustalana z przedstawicielami spółdzielni mieszkaniowej. Jeżeli chodzi o domki 
jednorodzinne, to częstotliwość narzuca ustawa o utrzymaniu czystości i musi 
być co dwa tygodnie. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Rola zarządców spółdzielni mieszkaniowych już się skończyła na poprzednim, 
ponieważ powiedzieli, że nie są już stroną. Ze względu na to, że wcześniej było 
to procedowane, jak można byłoby ze śmieciami załatwić tzn. byłoby dobrze, 
jeżeli spółdzielnia nie płaciłaby za wszystko. Wracam dzisiaj z Komisji 
Mieszkaniowej i mogę pani pokazać, jakie jest zadłużenie spółdzielni i to nie jest 
tak do końca. Nie zgodzę się z tym, ponieważ wiem, że mieszkańcy w Polsce 
jeszcze bardzo długo nie będą selektywnie składali, nie dorośliśmy jeszcze do 
zachodu. Miasto nie ma już możliwości wydzielenia miejsca na każdy pojemnik, a 
miejsca na pojemniki spółdzielnie wybudowały dla mieszkańców za własne 
pieniądze. Dalej będę bronił tego i uważam, że jeżeli byłaby dalej stawka 9 zł? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Mamy deficyt, a system musi się zamykać. Wydatki kształtuje przetarg i mamy 
opłatę ryczałtową, więc jest to łatwe do wyliczenia. Natomiast dochody muszą 
rekompensować nasze wydatki, więc tutaj nie ma takiej możliwości. Spółdzielnia 
wg ustawodawcy uznana jest za właściciela nieruchomości i to nie jest mój 
wymysł, ani pani Prezydent, bo to jest ustawowo zapisane i w tej sytuacji nie 
mogę polemizować. Obowiązki określone zostały w art. 5 i jeżeli chodzi o złożenie 
deklaracji, to kwestia została wyjaśniona i tutaj mamy wyraźnie powiedziane, co 
należy do właściciela nieruchomości.    
 
Józef Kubera-radny RM 
Jako radny i człowiek nie muszę się zgadzać ze wszystkim, co w tym kraju się 
robi, bo obciąża się tylko lokatora. Proszę mi wytłumaczyć, jeżeli do tej pory 
można było wywozić za 4 zł, później za 7 zł, a w kraju jest deflacja tzn. płace nie 
poszły w górę, emeryci i renciści, których teraz w Jastrzębiu jest bardzo dużo                  
dostaną chyba po 0,52, bo tak jest zapisane. Więc, jako człowiek i reprezentant 
mieszkańców w tej kwestii nie mogę się zgodzić.  
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na poprzedniej Komisji tłumaczyłam, że koszty odbierania i transportu łatwo 
wyliczyć, ponieważ odbiór odpadów 1 tony na RIPOK-u, gdzie muszą trafiać 
odpady zmieszane i to, że nie ma segregacji, czy jest w małych ilościach, to tylko 
podraża koszty. Tona odpadów na naszym RIPOK-u kosztuje 230 zł, a same 
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koszty transportu 100-150 zł. Czy są zyski firmy? Widziałam kalkulację, które są 
bardzo wnikliwe i wręcz śmieszne. Proszę pamiętać, że koszt jaki płaciliśmy do 
tej pory, wynosił 164,54 zł za tonę odpadów i to są śmieszne koszty, na których 
firma straciła. Stawki, które się porównuje nie są jeszcze stawkami 
stuprocentowymi. Proszę popatrzeć, jakie są ceny odbieranych odpadów w 
sąsiednich gminach, jeżeli chodzi o tonę odpadów. W Cieszynie tona różnych 
odpadów kosztowała osiemset złotych i to nie jest kwestia tego, co się 
wydarzyło? Firmy w końcu zaczęły patrzeć na to, że jednak nie mogą cały czas 
dopłacać. Stawka jest taka, ponieważ w dalszym ciągu jest konkurencja. Do 
negocjacji i przetargu stanęło w sumie sześć firm, czyli dalej to świadczy o tym, 
że jest konkurencja. Wszystkie firmy, które wystartowały z wyjątkiem firmy 
„Naprzód”, są z naszych terenów. Mówiłam wcześniej na spotkaniach, że nie jest 
dobre rozdzielanie zabudowy jednorodzinnej i wielorodzinnej, ponieważ to 
wyjdzie na naszą niekorzyść i dlatego od początku był pomysł podziału na 
sektory, aby stawki zrównoważyć. Pan Prezes uważał, że dopłacają do domków 
jednorodzinnych, a na prawdę nie kształtujemy tych kwot, one wynikają z 
przetargu. Patrząc na wykres, który przedstawiłam, pozostałe koszty są znikome, 
a koszty w granicach 70-90% są kosztami odbioru i zagospodarowania.   
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Mam wrażenie, że pani Naczelnik tłumaczy się za system, a proszę zrozumieć, że 
jesteśmy urzędnikami i musimy pracować w systemie i to, że spółdzielnia 
wcześniej płaciła 4 zł, a teraz okazuje się, że tylko i wyłącznie jedna firma 
przystąpiła do negocjacji, to o czymś świadczy.   
 
Józef Kubera-radny RM 
Czy jako mieszkańcy musimy się z tym systemem zgadzać? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Nie mamy wyjścia, musimy się zgodzić z ustawą. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Ale, my nie. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Musicie państwo ustalić stawki. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Możemy protestować i po to jestem radnym, żeby nie ze wszystkim się zgadzać. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Jeżeli nie będzie stawek i zawarcia umowy z firmą, to będzie sytuacja, że umowa 
na domki jednorodzinne będzie zawarta i nie będzie problemu. Natomiast, z 
blokami będzie problem i to poważny problem, bo nie będzie miał kto wywozić                 
i co będzie po dwóch, trzech dniach jeżeli nie będzie podpisanej umowy? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Proszę pamiętać o pojemnikach, które muszą stanąć 1 stycznia 2016r. na 
osiedlach, ponieważ firmy które do tej pory świadczyły spółdzielniom 
mieszkaniowym usługę w zakresie dzierżawy, mają prawo zabrać pojemniki.                   
Z tego, co wiem umowy na dzierżawę pojemników zawarte są do 31 grudnia i są 
różne firmy, a tak naprawdę do spółdzielni mieszkaniowych należy kilka 
pojemników na odpady segregacyjne, które nie są przedmiotem tego 
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postępowania. Musimy wyposażyć setki bloków w pojemniki na dzień 1 stycznia 
2016r. i tutaj jest problem. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Co z pojemnikami, które spółdzielnie zakupiły? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Spółdzielnie zakupiły na segregację i one zostają, a my wyposażamy tylko w 
pojemniki na odpady zmieszane i są to spółdzielnie mieszkaniowe, wspólnoty 
mieszkaniowe, jak każda inna nieruchomość powyżej dwóch lokali mieszkalnych.   
 
Józef Kubera-radny RM 
Państwo, jako urzędnicy musicie wypełniać swoje narzucone przepisami                               
i ustawami, ale czy jako mieszkańcy tego miasta i kraju musimy się zgadzać                   
z każdą władzą, która nam coś wprowadza, jeżeli nie wyjdzie to od 
mieszkańców? 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Czy sprawy, które w tej chwili poruszamy, były konsultowane z Prezesami 
Spółdzielni? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Podlegają konsultacjom z organizacjami pozarządowymi i są jeszcze w trakcie 
konsultacji.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Ze spółdzielniami w Jastrzębiu nie było na pewno, choćby ze Spółdzielnią 
„Nowa”. 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Same stawki nie były konsultowane, bo państwo słyszeliście, że jeszcze nie 
została zawarta umowa. Natomiast, stawki wchodzą w życie 14 dni od momentu 
opublikowania, więc będą dopiero w styczniu.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jak nadzór zachowa się w stosunku do ogrodów działkowych? Tutaj jest jeden 
warunek, że ogrody muszą deklarować cały rok? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie, są okresowe. Jeżeli będą deklarować od kwietnia do końca października tak, 
jak to większość ogrodów działkowych robi, to wpadają w pułap 17 zł od jednej 
działki pomnożone przez ilość działek. Gdyby odpady były wytwarzane od 
stycznia do grudnia, a mówimy już o całorocznej, więc tutaj rozliczenie zostaje 
jak do tej pory tj. na podstawie ilości pojemników. Składana jest deklaracja w 
której podaje się rodzaj i pojemność pojemnika pomnożone przez stawkę i 
częstotliwość odbierania. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –0, przeciw –0, wstrzymujących się – 4. 

 

• Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
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Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 

świadczonych przez gminę Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

oraz wysokości cen za te usługi,  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 

Ad.4. 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2016r. 

- Plan pracy Komisji na I półrocze 2016r. przyjęto głosami: za – 4, przeciw 
–0, wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.5.  
Przyjęcie protokołu z dnia 23 listopada 2015r. 

- Protokół przyjęto głosami: za – 4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Panie Prezydencie może podsumuje pan to, co pani Naczelnik mówiła. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Pani Naczelnik bardzo wnikliwie przedstawiła temat i nie ukrywam, że jest to dla 
nas również ciężka decyzja, ale ze względu na to, że system musi się samo 
finansować... Patrząc na pierwsze postępowanie, które było robione na odbiór 
odpadów, to niestety najdroższą częścią jest odbiór odpadów komunalnych 
przetwarzanych, gdzie w tym czasie, kiedy obecnie mamy kwotę 7 zł, to stawka 
wynosiła 164 zł za tonę odpadów. W tej chwili mamy dwie regionalne instalacje, 
które odbierają odpady i konkurencja pomiędzy tymi instalacjami jest 
praktycznie żadna. Mam nadzieję, że w tym roku również będzie to rzutowało na 
cenę odpadów komunalnych tzn. że powstaną dwie kolejne, bo mówimy o 
Raciborzu i Rybniku. Wówczas ilość odbieranych odpadów zwiększy się i będą 
musieli inaczej postępować, a poza tym w planie jest przetwarzanie odpadów 
komunalnych przez inne przedsiębiorstwa, które nie będą wyrzucały tego na 
odpad, tylko będą to w wyższym stopniu przetwarzać. Moim zdaniem, to również 
powinno wpłynąć na cenę, ponieważ muszą skądś zebrać pewną ilość śmieci. 
Elementem cenotwórczym jest dostawa pojemników i ich konserwacja, a później 
dezynfekcja i mycie, gdzie w cenie 1,05 zł jest wyższe, niż koszty 
administracyjne. Dodatkowo mamy GPZON, czyli odpady niebezpieczne, ale to 
jest w PSZOK-u. Mamy również odpady budowlane. Oczywiście, będziemy szukali 
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rozwiązań i chcemy, żeby na naszym terenie powstał gminny PSZOK. Obserwując 
GPZON, to ceny pierwotne obniżyły się wówczas, jak zostało to wybudowane. 
Patrzę z nadzieją, że przetarg który będziemy przygotowywać i ruszy w styczniu, 
że pozwoli to nam obniżyć cenę, bo będzie dłuższy okres czasu. Co do ceny 
administrowania, to nie jest duża kwota, bo jest to kilka procent. Wcześniej były 
prośby, żeby rozbić nasze miasto w ten sposób, aby zabudowa wielorodzinna 
zwarta była jednym obszarem, a zabudowa jednorodzinna drugim. Niestety, 
widzę jak wygląda segregowanie na osiedlu, że koszt przetworzenia odpadów jest 
większy. Ilość odpadów jest duża i myślę, że wprowadzenie odbioru odpadów 
budowlanych powinno to w jakimś stopniu ustabilizować. Ponieważ, nie będzie 
wrzucany gruz i inne odpady, które w całej masie zwiększają ilość ogólnych 
odpadów komunalnych powodując, że musimy płacić dużo za przetwarzanie. 
Zobaczymy jak się to potoczy. Niestety, cały system gospodarki odpadami musi 
nam się bilansować. Tak samo, jeżeli chodzi o koszty administracyjne i koszty 
działania w takim kierunku, żeby prowadzić akcje zachęcające mieszkańców do 
tego, że odpady będą bardziej segregowane. Wiele czynników jest poza naszym 
zasięgiem, bo przede wszystkim musimy spełnić wszystkie te kryteria, które 
wymaga od nas ustawa i przyjęte regulaminy, a tak naprawdę cenę robi rynek. 
 
Ad.7. 

Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji podziękował zebranym za przybycie i zakończył 
posiedzenie. 

       
  Przewodniczący Komisji  

Gospodarki Komunalnej  

 

                                                                                      Stefan Woźniak  

Protokołowała 

Alicja Kogut 

 


